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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
21/00713-97 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 
 

Godkjenning av protokoll 16.02.2023 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra utvalg for medborgerskap 16.02.2023 godkjennes slik den 
foreligger. 

  

 

Sammendrag og konklusjon 
 

Protokoll fra utvalg for medborgerskap 16.02.2023 ligger vedlagt. 

 

 

 

 

Kari Sofie Bjørnsen 
leder i utvalg for medborgerskap 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/00713 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 11/23 
  

Godkjenning av protokoll 16.02.2023 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 23.03.2023 sak 11/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll fra utvalg for medborgerskap 16.02.2023 godkjennes slik den 
foreligger. 
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Møteprotokoll 
 

Utvalg for medborgerskap 

Dato Tid Sted 
16.02.2023 18:00 – 20:50 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Kari Sofie Bjørnsen. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Kari Sofie Bjørnsen (H)  
Nestleder Jan Fredrik Eriksen (Sp)  
Utvalgsmedlem Per Modig Sletaune (H)  
Utvalgsmedlem Christian Dyresen (V)  
Utvalgsmedlem Julie Green Holten (H)  
Utvalgsmedlem Line Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Thomas Hatten (A)  
Varamedlem Vijay Kumar Sangar (A) Marianne Aasen (A) 
Varamedlem Helge Haugen (MDG) Anne Høie Guettler (A) 
Utvalgsmedlem Liv Knatten (MDG)  
   
 

Forfall:    

Marianne Aasen (A) 
Anne Høie Guettler (SV) 
Thormod Rønning Kvam (H) 

   

 

Administrasjonen Direktør Christer Best Gulbrandsen 

Protokollfører Hilde Haugstad         

Det var ingen merknader til innkallingen og møtet ble satt med 10 medlemmer. 
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

6/23 21/00713-92 Godkjenning av protokoll 19.01.2023 3 

7/23 23/01468-1 Prinsipper for etablering og drift av frivilligsentraler 3 

8/23 22/01411-7 Mulighetsstudie Holmsbu kunstmuseum 5 

9/23 21/21815-7 Temaplan - personer med nedsatt funksjonsevne - høring 6 

10/23 22/22972-3 Å høre til - temaplan for oppvekst- høring 7 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

6/23 Godkjenning av protokoll 19.01.2023 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 6/23 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll fra utvalg for medborgerskap 19.01.2023 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 

Behandling 

Enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll fra utvalg for medborgerskap 19.01.2023 godkjennes slik den 
foreligger. 

[Lagre vedtak]  

 

 

7/23 Prinsipper for etablering og drift av frivilligsentraler 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 7/23 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Utkast til kriterier og retningslinjer for kommunal støtte til frivilligsentraler legges 
ut på høring, med høringsfrist 9. mars 2023. Høringen danner grunnlag for sak 
med endelig forslag til kriterier for etablering og drift av frivilligsentraler i april 
2023. 

2. Kommunedirektøren legger frem en egen sak som omhandler 
samarbeidsavtaler for sentraler i Asker, i løpet av våren 2023. 

 

 

Behandling 

Rådgiver Heidi Kopperud Thommessen innledet til saken og svarte på spørsmål med 
direktør Best Gulbrandsen. 

Et samlet hovedutvalg fremmet følgende forslag til nytt punkt 3: 

3. «Hovedutvalg for medborgerskap ber utvalgsleder om å ta opp i 
formannskapet at utvalget er bekymret for den statlige finansieringen av 
frivilligsentraler. Utvalget mener at forutsigbarhet er viktig for 
frivilligsentralene.» 

Kommunedirektøres forslag til vedtak i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Hovedutvalget forslag til nytt punkt 3 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Utkast til kriterier og retningslinjer for kommunal støtte til frivilligsentraler 
legges ut på høring, med høringsfrist 9. mars 2023. Høringen danner grunnlag 
for sak med endelig forslag til kriterier for etablering og drift av frivilligsentraler 
i april 2023. 

2. Kommunedirektøren legger frem en egen sak som omhandler 
samarbeidsavtaler for sentraler i Asker, i løpet av våren 2023. 

3. Hovedutvalg for medborgerskap ber utvalgsleder om å ta opp i formannskapet 
at utvalget er bekymret for den statlige finansieringen av frivilligsentraler. 
Utvalget mener at forutsigbarhet er viktig for frivilligsentralene. 

[Lagre vedtak]  
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8/23 Mulighetsstudie Holmsbu kunstmuseum 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 8/23 
2 Formannskapet 28.02.2023 42/23 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Asker kommune inngår avtale med eier, Stiftelsen Holmsbu kunstmuseum, om 
overtakelse av eiendom, museet og samlinger for videre drift. 

2. Asker kommune innleder forhandling med MiA og Viken Fylkeskommune om 
rammer for ny drift av Holmsbu kunstmuseum. 

3. Kommunedirektøren vil i tertialmelding 1 fremlegge nye drifts- og 
investeringsbehov for Holmsbu kunstmuseum. 

 

 

Behandling 

Christian Dyresen (V) ble enstemmig vurdert inhabil i saken på grunn av styreverv i 
stiftelsen Henrik Sørensens Samlinger og var ikke til stede under behandlingen av 
saken. 

Leder Kari Sofie Bjørnsen (H) ba utvalget vurdere sin habilitet på grunn av styreverv i 
Asplan Viak. Bjørnsen (H) ble enstemmig vurdert som habil i saken. 

Kommunalsjef for næring og kultur Jan Erik Lindøe innledet til saken og svarte 
oppklarende på spørsmål. 

Kommunedirektøres forslag i 3 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Asker kommune inngår avtale med eier, Stiftelsen Holmsbu kunstmuseum, 
om overtakelse av eiendom, museet og samlinger for videre drift. 
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2. Asker kommune innleder forhandling med MiA og Viken Fylkeskommune om 
rammer for ny drift av Holmsbu kunstmuseum. 

3. Kommunedirektøren vil i tertialmelding 1 fremlegge nye drifts- og 
investeringsbehov for Holmsbu kunstmuseum 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

9/23 Temaplan - personer med nedsatt funksjonsevne - høring 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 09.02.2023 4/23 
2 Ungdomsrådet 09.02.2023 4/23 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

09.02.2023 4/23 

4 Utvalg for oppvekst 14.02.2023 5/23 
5 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 9/23 
 

Kommunedirektøres forslag til vedtak: 

  

1. Temaplan «På lik linje» tas til orientering. 

2. Det gis følgende innspill til planen: 

•  

 

 

 

Behandling 

Line Johansen (H) fremmet følgende forslag til innspill på vegne av et samlet utvalg: 
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• «Forslaget til temaplanen "På lik linje" inneholder mange gode punkter. Utvalg 
for Medborgerskap vil allikevel peke på noen ting. Det er viktig at den enkelte 
uavhengig av funksjonsnedsettelse, blir tilbudt forsvarlige tjenester, og 
opplever tilhørighet i et likestilt Askersamfunn. Utvalg for Medborgerskap 
mener at Temaplanen "På lik linje" må inneholde mål og strategier for alle 
grupper med nedsatt funksjonsevne, og foreslår at planen ikke avgrenses til 
en målgruppe slik forslaget foreligger nå. Her kan man gjerne se til 
Fredrikstad Kommune sin plan #levemittliv, og hvordan de har utarbeidet sin 
plan. Utvalget har også merket seg at BPA kun er omtalt én gang i forslaget, 
og ber om at dette også gis en mer utførlig omtale i temaplanen.» 

Kommunedirektøres forslag punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Kommunedirektørens forslag punkt 2 ble enstemmig vedtatt med innspill fra 
Johansen (H). 

Vedtak  

1. Temaplan «På lik linje» tas til orientering. 

2. Det gis følgende innspill til planen: 

• Forslaget til temaplanen "På lik linje" inneholder mange gode punkter. Utvalg 
for Medborgerskap vil allikevel peke på noen ting. Det er viktig at den enkelte 
uavhengig av funksjonsnedsettelse, blir tilbudt forsvarlige tjenester, og 
opplever tilhørighet i et likestilt Asker samfunn. Utvalg for Medborgerskap 
mener at Temaplanen "På lik linje" må inneholde mål og strategier for alle 
grupper med nedsatt funksjonsevne, og foreslår at planen ikke avgrenses til 
en målgruppe slik forslaget foreligger nå. Her kan man gjerne se til 
Fredrikstad Kommune sin plan #levemittliv, og hvordan de har utarbeidet sin 
plan. Utvalget har også merket seg at BPA kun er omtalt én gang i forslaget, 
og ber om at dette også gis en mer utførlig omtale i temaplanen. 
 

 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

10/23 Å høre til - temaplan for oppvekst- høring 
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Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.02.2023 3/23 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

09.02.2023 5/23 

3 Utvalg for velferd 14.02.2023 7/23 
4 Utvalg for medborgerskap 16.02.2023 10/23 
 

Kommunedirektøres forslag til vedtak: 

 

1. Å høre til - temaplan for oppvekst tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 

•  

 

Behandling 

Leder Kari Sofie Bjørnsen (H) innledet til saken.  

Bjørnsen (H) fremmet følgende forslag til innspill på vegne at et samlet hovedutvalg: 

• «I fortsettelsen av dette arbeidet er utvalget særlig opptatt av medvirkning, 
klart og enkelt språk, at fellesskapet sammen sikrer innenforskap og gode 
oppvekstsvilkår for barn og unge, samarbeid mellom kommune, innbyggere, 
næringsliv og frivillighet. Demokratiarbeid og ytringsfrihet, sammenhengen 
med andre temaplaner, særlig temaplan for medborgerskap, må sikres. 
Samarbeid på tvers av kommunens tjenesteområder er en viktig del av dette.» 

Kommunedirektøres forslag punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Kommunedirektørens forslag punkt 2 ble enstemmig vedtatt med innspill fra leder 
Bjørnsen (H). 

Vedtak  

1. Å høre til - temaplan for oppvekst tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 

• I fortsettelsen av dette arbeidet er utvalget særlig opptatt av medvirkning, klart 
og enkelt språk, at fellesskapet sammen sikrer innenforskap og gode 
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oppvekstsvilkår for barn og unge, samarbeid mellom kommune, innbyggere, 
næringsliv og frivillighet. Demokratiarbeid og ytringsfrihet, sammenhengen 
med andre temaplaner, særlig temaplan for medborgerskap, må sikres. 
Samarbeid på tvers av kommunens tjenesteområder er en viktig del av dette. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

 

Referatsaker 

1. Rådgiver Janita Flem presenterte «Å høre til» - Temaplan for Oppvekst. 

2. Rådgiver Nanette Mia Bohn presenterte Temaplan «På lik linje» - Personer 
med nedsatt funksjonsevne.  

3. Kultursjef Jan Erik Lindøe presenterte Mulighetsstudie Holmsbu kunstmuseum. 

4. Direktør Christer Best Gulbrandsen ga Direktørens orientering om: 

• Status verbalforslag 
• Bruk av sosiale medier 
• Endring i statstilskudd 
• Veien videre for nærdemokratiet 
• Organisert fritidsaktiviteter for barn og unge 
• Utlånsordninger i Asker - BUA 

5. Rådgiver Heidi Kopperud Thommessen presenterte om Frivillighetens år 2022. 

6. Helge Haugen (MDG) kom med ønske om felles Temaplan for utvalgene 
Medborgerskap og Plan-og bygg. 

7. Christian Dyresen (V) ønsket en tydeligere oversikt over status lag, foreninger 
og hvor fornøyde de enkelte er i frivillighetsregisteret. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/02061-2 Ingrid Blichfeldt   

Synnøve Osmundsen 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 16.03.2023 
Utvalg for velferd 21.03.2023 
Utvalg for oppvekst 21.03.2023 
Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 
Formannskapet 18.04.2023 
 

Plan for inngåelse av effektkontrakt i Asker kommune - Ungt 
utenforskap  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Asker kommune vil inngå avtale om effektkontrakt og forplikter seg til 2-3 
MNOK årlig for perioden 2026-2027. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Ungt utenforskap er en stor samfunnsutfordring, også i Asker. For mange av 
kommunens ungdommer deltar ikke i skole, arbeid eller samfunnsliv. Det er ønskelig 
å teste ut nye metoder for å utvikle tilbud til en gruppe unge som det offentlige ikke 
lykkes med å nå og bistå i tilstrekkelig grad innenfor dagens system. Denne saken 
presenterer hvordan effektkontrakt kan benyttes som virkemiddel for å få flere unge 
til å gjennomføre videregående opplæring, og delta i arbeid- og samfunnsliv. 
Effektkontrakt kan ikke alene løse den store samfunnsutfordringen, men kan bidra til 
et større mangfold av tiltak, samt stimulere til offentlig-privat samarbeid.  

Effektkontrakt er en avtale mellom en sosial investor, en leverandør og Asker 
kommune. Leverandøren kan være frivillige - eller ideelle organisasjoner, (lokale) 
bedrifter eller sosiale entreprenører. Den sosiale investoren er ofte en privat stiftelse 
eller andre private aktører som ønsker å være med å finansiere sosiale tiltak.  
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I en effektkontrakt finansierer private investorer et tiltak med et fastsatt resultatmål, 
Asker kommune vil overta finanseringen etter to år om målene nås.  

Asker kommune er med som en av to nasjonale piloter i regi av KS. Dette innebærer 
blant annet at Asker kommune mottar veiledning fra konsulentselskapet Ephori 
impact i prosessen, og vil bidra i det videre arbeidet med å inngå kontrakt.  

Kommunedirektøren vurderer effektkontrakt som egnet virkemiddel for å finne frem til 
et nytt tilbud som treffer unge i alderen 15-21 år som står i fare for, eller har falt ut av 
videregående skole. 

Asker kommune ønsker å lyse ut et oppdrag, og inngå avtale om effektkontrakt. 
Tiltaket foreslås å gå over fire år med opsjon om ytterliggere fire år. Det foreslås en 
årlig ramme på 2-3 mnok pr år i perioden 2024-2027. De to første årene dekkes av 
en ekstern finansiør (sosial investor), og deretter overtar Asker kommune 
finanseringen dersom definerte mål er oppnådd.  

Det vises til det politiske initiativet Ungdomsløftet. Administrasjonen jobber nå med å 
organisere det videre arbeidet med ungt utenforskap.   

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Altfor mange unge fullfører ikke videregående opplæring og deltar ikke i arbeidslivet. 
I Asker står 11% av unge mellom 16 – 25 år utenfor jobb og utdanning. Dette tilsvarer 
i overkant av 1000 personer. Ungdom som ikke kommer inn i arbeid og utdanning er 
en spesielt utsatt gruppe som står i fare for varig utenforskap. Mange av 
ungdommene som det er knyttet bekymring til, har svake skoleresultater, få 
mestringsopplevelser og lite sosialt nettverk.  

Ungt utenforskap er en stor samfunnsutfordring. KS og flere nasjonale aktører peker 
på dette som en av vår tids utfordringer.  

Tjenestene opplever at det trengs nye virkemidler for at flere skal få oppleve 
mestring og deltakelse. Effektkontrakt kan være ett mulig virkemiddel til å stimulere 
til innovasjon og utvikling av virkningsfulle tiltak for ungdom.  

Hva er en effektkontrakt? 

Effektkontrakt er en alternativ modell for offentlig-privat samarbeid med fordeling av 
ansvar og risiko. Modellen vektlegger resultater av tiltak fremfor aktiviteter og 
ressursinnsats, og gjør det mulig å teste nye tiltak og løsninger raskere. 
Effektkontrakter egner seg når man står ovenfor en kompleks samfunnsutfordring, 
som for eksempel utenforskap, og der man trenger å finne nye løsninger. 
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Effektkontrakt innebærer at en sosial investor finansierer et nytt tilbud til en bestemt 
målgruppe. Kommunen beskriver et behov og lyser ut et tilbud i markedet. Frivillige, 
ideelle eller aktører i næringslivet kan levere tilbud. I etterkant av en 
anskaffelsesprosess vil en eller flere leverandører få tildelt oppdraget, og det inngås 
kontrakt om et konkret tiltak til den definerte målgruppen. 

En sosial investor vil finansiere tiltaket de to første årene, Asker kommune forplikter 
seg til å overta ansvaret for finanseringen dersom ønsket effekt er oppnådd i år tre 
og fire. Dette vil si at Asker kommune forplikter seg til 2-3 MNOK årlig for perioden 
2026-2027. Det er forbundet stor risiko til tiltaket da vi ikke kan være sikre på å 
oppnå ønsket resultat. Om effekt ikke oppnås, betaler ikke Asker kommune for 
tiltaket.  

Flere kommuner, blant annet Lier, Larvik og Øvre Eiker har inngått effektkontrakter 
og Asker kommune er i dialog med kommunene å lære av deres erfaringer. Asker 
kommune deltar også i et læringsnettverk i regi av Arbeids- og velferdsdirektoratet 
og KS sammen med Lørenskog kommune, og tre bydeler i Oslo kommune.  

Målgruppe 

Målgruppen for effektkontrakten er unge i alderen 15-21 år som står i fare for, eller 
har falt ut av videregående opplæring. Tilbudet skal være for unge med mye fravær, 
eller som står i fare for å få mye fravær. Det er ønskelig at flere får tettere og 
helhetlig oppfølging og fleksible og tilpassede løsninger i skole og arbeidsliv, 
kompetente voksne, gode lokale arenaer for deltakelse og mestring. Det er ønskelig 
å inkludere siste halvdel av 10-trinn, slik at overgangen til videregående skole blir 
best mulig. 

Hva vil vi oppnå? 

Målet med effektkontrakten er at flere gjennomfører videregående opplæring, og 
deltar i arbeidsliv og/eller samfunnsliv. Å delta og å oppleve tilhørighet er en verdi i 
seg selv. En rekke studier fremhever betydningen av blant annet en aktiv fritid, og 
deltidsarbeid for utvikling og fremtidig deltakelse i videre utdanning, arbeidsliv og 
samfunnsliv. Det er derfor ønskelig å måle deltakelse i vid forstand, 

Dette målet er i tråd med strategier i Asker kommunes temaplaner, blant annet 
strategien «Asker kommune skal gi helhetlig oppfølgning som bidrar til at flere 
fullfører videregående skole, og rekrutteres inn i arbeidslivet» jfr temaplanene 
«Mestre hele livet – psykisk helse og rus», og «Å høre til - temaplan for Oppvekst».  

Å ha tydelige resultatmål er et viktig element i en effektkontrakt. Asker kommune vil i 
tiden fremover beskrive hva som skal måles og til hvilken tid. Dette er avgjørende for 
å kunne evaluere om Asker kommune skal overta ansvaret for å finansiere tiltaket.  
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Veien videre 

Asker kommune planlegger å sende ut en kunngjøring, og inngå kontrakt i løpet av 
våren/sommeren.  

Lokale aktører vil oppfordres til å levere inn tilbud..  

Arbeidet er et samarbeid mellom tjenesteområdene Oppvekst, Velferd og 
Medborgerskap. Asker kommune/NAV Asker har fått prosjektmidler fra Arbeids- og 
velferdsdirektoratet til å etablere en effektkontrakt, og følge opp kontrakten. Det er 
opprettet en prosjektgruppe på tvers av involverte tjenesteområder.  

Det er også et tett samarbeid med Oppfølgingstjenesten i Fylkeskommunen.  

Videre har prosjektet hatt dialog med flere aktuelle investorer og vil også følge opp 
dette i tiden fremover.  

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Av Asker kommunes 6 prioriterte mål anses følgende for relevante for denne saken. 
3. God helse, 11. Bærekraftige byer og samfunn og 17. Samarbeid for å nå målene 

Tiltaket har spesielt relevans for sosial og økonomisk bærekraft.  

 

4. Tidligere behandling 
Samfunnsutfordringen ungt utenforskap løftes som et sentralt tema i flere av 
kommunens temaplaner. Strategiene i flere temaplaner vektlegger viktigheten 
av å styrke inkludering, deltakelse og opplevelse av å høre til i fellesskapet. 
Dette gjelder temaplanene «Mestre hele livet – psykisk helse og rus», 
Temaplan for medborgerskap», og «Å høre til - temaplan for oppvekst» som er 
ute på høring.   

Det vises til presentasjon i Utvalg for oppvekst, Utvalg for velferd, og Utvalg for 
medborgerskap på deres møter i januar 2023.  

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Vi har dessverre for mange ungdommer og unge voksne som ikke deltar i skole, 
arbeid eller samfunnsliv. Det er behov for å teste ut nye løsninger for å løse denne 
utfordringer. Effektkontrakt kan ikke løse dette alene, men mulig bidra til et større 
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mangfold og tilbud og tjenester. Det er også forbundet stor risiko til arbeidet, og vi 
kan ikke være sikre på å oppnå ønsket resultat.  

Inngåelse av en effektkontrakt fordrer sektorovergripende samarbeid. Det er derfor et 
mål om at arbeidet med effektkontrakten bidrar til bedre samarbeid mellom 
kommunens tjenester, og andre aktører om en målgruppe som vi ikke når godt nok i 
dag. Det er også en ambisjon om at dette initiativet kan bidra til å skape synergier for 
lokalt næringsliv, sosiale entreprenører, frivilligheten eller andre i Asker-samfunnet.  

Dette arbeidet sees i sammenheng med Asker kommunes videre arbeid med ungt 
utenforskap og oppfølgingen av det politiske initiativet Ungdomsløftet.   

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/02061 Ingrid Johanne Blichfeldt 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 16.03.2023 10/23 
2 Utvalg for velferd 21.03.2023 10/23 
3 Utvalg for oppvekst 21.03.2023 11/23 
4 Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 12/23 
5 Formannskapet 18.04.2023  
  

Plan for inngåelse av effektkontrakt i Asker kommune - Ungt 
utenforskap 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 16.03.2023 sak 10/23 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Blichfeldt og avdelingsleder NAV Ragna Haukeland presenterte 
Effektkontrakt og svarte på spørsmål. 

Leder Nora Eriksen fremmet følgende forslag til nytt punkt 2: 

Ungdomsrådet mener tiltaket virker som en god løsning for å kunne møte problemer 
og behov i Asker samfunnet. 

Leder Eriksen forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Asker kommune vil inngå avtale om effektkontrakt og forplikter seg til 2-3 
MNOK årlig for perioden 2026-2027. 

2. Ungdomsrådet mener tiltaket virker som en god løsning for å kunne møte 
problemer og behov i Asker samfunnet. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/02061 Ingrid Johanne Blichfeldt 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 16.03.2023 10/23 
2 Utvalg for velferd 21.03.2023 10/23 
3 Utvalg for oppvekst 21.03.2023 11/23 
4 Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 12/23 
5 Formannskapet 18.04.2023  
  

Plan for inngåelse av effektkontrakt i Asker kommune - Ungt 
utenforskap 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 21.03.2023 sak 11/23 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Blichfeldt innledet til saken og svarte på spørsmål. 

Magne Gabrielsen fremmet følgende forslag til nytt punkt 2 i 4 kulepunkter: 

• Effektkontrakten skal vare i maks fire år og evalueres i etterkant.  
• Bruk av administrative ressurser skal ikke gå ut over andre tiltak rettet mot 

denne målgruppen, eksempelvis sjøskolen, skolehelsetjenesten og andre 
ungdomstiltak.  

• Utvalget ber om at det bestrebes å måle effektene på en slik måte at andre 
forhold som kan påvirke resultatet holdes utenfor ved bruk av en 
referansegruppe.  

• Relevante politiske utvalg oppdateres årlig på status om ungt utenforskap, 
inkludert arbeidet med Effektkontrakt. 

Kommunedirektøres forslag ble vedtatt mot en stemme (Dahl, R) 

Gabrielsens (Ap) forslag til nytt punkt 2 falt mot 3 stemmer (Dahl, R, Gabrielsen og 
Ramzan, Ap)  

Vedtak  
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1. Asker kommune vil inngå avtale om effektkontrakt og forplikter seg til 2-3 
MNOK årlig for perioden 2026-2027. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/02061 Ingrid Johanne Blichfeldt 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 16.03.2023 10/23 
2 Utvalg for velferd 21.03.2023 10/23 
3 Utvalg for oppvekst 21.03.2023 11/23 
4 Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 12/23 
5 Formannskapet 18.04.2023  
  

Plan for inngåelse av effektkontrakt i Asker kommune - Ungt 
utenforskap 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 21.03.2023 sak 10/23 

Behandling 

Leder Cecilie Lindgren (H) innledet til saken. Saksbehandler Ingrid Blichfeldt 
besvarte spørsmål. 

Forslag fremmet av Solav Abbas, A til nytt punkt 2: 

Effektkontrakten skal vare i maks fire år og evalueres i etterkant. 
Bruk av administrative ressurser skal ikke gå ut over andre tiltak rettet mot denne 
målgruppen, eksempelvis sjøskolen, skolehelsetjenesten og andre ungdomstiltak. 
 
Utvalget ber om at det bestrebes å måle effektene på en slik måte at andre forhold 
som kan påvirke resultatet holdes utenfor ved bruk av en referansegruppe. 
 
Relevante politiske utvalg oppdateres årlig på status om ungt utenforskap, inkludert 
arbeidet med Effektkontrakt. 
 

Forslag fremmet av Solav Abbas, A til nytt punkt 2, falt mot 3 stemmer, Solav Abbas, 
A, Roger Olsen, A og Ida Kristine Selvær, R. 

Innstillingens punkt 1 ble vedtatt mot 1 stemme, Ida Kristine Selvær, R 
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Vedtak  

1. Asker kommune vil inngå avtale om effektkontrakt og forplikter seg til 2-3 
MNOK årlig for perioden 2026-2027. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/02061 Ingrid Johanne Blichfeldt 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 16.03.2023 10/23 
2 Utvalg for velferd 21.03.2023 10/23 
3 Utvalg for oppvekst 21.03.2023 11/23 
4 Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 12/23 
5 Formannskapet 18.04.2023  
  

Plan for inngåelse av effektkontrakt i Asker kommune - Ungt 
utenforskap 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 23.03.2023 sak 12/23 

Behandling 

Rådgiver Inger Johanne Blichfeldt innledet saken og svarte på oppklarende 
spørsmål 

Aasen (H) fremmet følgende til nytt punkt 2: 

• Effektkontrakten skal vare i maks fire år og evalueres i etterkant.  
• Bruk av administrative ressurser skal ikke gå ut over andre tiltak rettet mot 

denne målgruppen, eksempelvis sjøskolen, skolehelsetjenesten og andre 
ungdomstiltak.  

• Utvalget ber om at det bestrebes å måle effektene på en slik måte at andre 
forhold som kan påvirke resultatet holdes utenfor ved bruk av en 
referansegruppe.  

• Relevante politiske utvalg oppdateres årlig på status om ungt utenforskap, 
inkludert arbeidet med Effektkontrakt. 

Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Forslag fremmet av Aasen fikk 3 (A, SV) stemmer og falt. 

Innstilling 
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1. Asker kommune vil inngå avtale om effektkontrakt og forplikter seg til 2-3 
MNOK årlig for perioden 2026-2027 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/02808-1 Sara Christine Warholm 

Munthe 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 
 

Status for arbeid med sommeraktiviteter for barn og unge 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Status for arbeidet med sommeraktiviteter for barn og unge tas til orientering 

2. Kommunedirektøren bes komme tilbake med oppfølgingssak om 
sommerferieaktiviteter for 2024 og fremover, fjerde kvartal 2023 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Denne saken handler om hvordan Asker kommune arbeider med å videreutvikle 
sommerferietilbudet for barn og unge i Asker.  
 
Saken svarer ut verbalvedtak fra kommunestyrets budsjettbehandling og 
presiseringer i formannskapet 07.02.23. Verbalvedtaket omfattet sommeraktiviteter 
for personer med funksjonsnedsettelser, uavhengig av alder. Det er også forslag om 
å se sommeraktiviteter for personer med nedsatt funksjonsevne i lys av utviklingen 
av Skogsborg. Kommunedirektøren svarer her ut arbeidet med sommeraktiviteter for 
barn og unge, da dette arbeidet allerede er i gang. Kommunedirektøren vil komme 
tilbake til sommeraktiviteter for voksne personer med funksjonsnedsettelser i 
forbindelse med sak om sommeraktiviteter fra 2024 og fremover. 
 
I 2023 videreføres dialog med lag, foreninger og andre arrangører som tidligere har 
arrangert sommeraktiviteter i Asker. Det vil være ekstra fokus på foreninger med 
tilpassede aktiviteter for barn med funksjonsnedsettelser, og aktiviteter med fokus på 
å nå utsatte barn. Arrangørene kan søke om tilskudd fra aktivitetspotten. Ferie- og 
sommeraktiviteter som er åpne og inkluderende, har gratisplasser, og tilrettelegger 
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for at personer med nedsatt funksjonsevne kan delta, prioriteres i tråd med 
prinsippene for ordningen.  
 
Gjennom kommunens grunntilbud sikres gratis sommeraktiviteter fordelt jevnt over i 
kommunen. De kommunale tilbudene kvalitetssikres og har krav om universell 
utforming.  
 
Når det gjelder finansiering av tiltakene er planlegges det å disponere en 
budsjettramme på ca. 1.2 millioner samlet sett sommeraktiviteter i 2023. 
I tillegg kommer det faste ressurser/tilbud som jobbtilbud for unge via NAV, drift 
av BUA og PANUA (aktivitet som retter seg spesielt mot personer med 
funksjonsnedsettelser) som alle bidrar til ulike sommeraktiviteter. 
 
Det er nedsatt en tverrfaglig arbeidsgruppe for å videreutvikle modellen for 
sommerferieaktiviteter. Resultatet fra arbeidet i den tverrfaglige gruppen legges 
frem i en sak om sommeraktiviteter fra 2024, i fjerde kvartal 2023.  
 
Det legges opp til god informasjonspakke via kommunens ulike digitale kanaler 
og de virksomheter som jobber med og for barn og unge. 
 
 
 
2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
2.1 Rammer og føringer for arbeidet med sommeraktiviteter  
 
Fritidserklæringen (Regjeringen 2016) fastslår at alle barn og unge har rett til å 
delta på fritidsaktiviteter, og at de skal ha innflytelse i aktivitetene de deltar i. 
Erklæringen bygger på FNs konvensjon om barnets rettigheter.  
 
Temaplan medborgerskap, Temaplan for kultur og Temaplan for fysisk aktivitet, 
idrett og friluftsliv, omtaler hvordan Asker kommune legger til rette for 
inkluderende møteplasser i lokalmiljøene, og hvordan kommunen skal 
samarbeide med, og legger til rette for, frivilligheten. Temaplan for oppvekst 
belyser behovet for tettere samarbeid mellom skole og fritid, og Temaplan På lik 
linje trekker fram nødvendighet av informasjon gjennom flere kanaler og 
samarbeid for å få brukere inn i tilbud.  
 
Videreutviklingen av sommeraktiviteter er en del av prosessen med å samordne tiltak 
for å motvirke utenforskap, beskrevet i sak22/08429-1: Samordning av tiltak som 
bidrar til økt deltakelse blant barn og unge i Asker kommune, inkludert AiA-appen og 
sommeraktivitet. Saken ble behandlet i Formannskapet 26.01.22. 
Budsjettramme på 600 000 kr, og ansvar for sommeraktiviteter for barn og unge, er 
overført fra Oppvekst til Medborgerskap fra 2023.  
 



 

  3/7 

2.2 Målgruppe  
Målgruppen for arbeid med sommeraktiviteter er alle barn og unge, med ekstra fokus 
på utsatte barn og unge. Utsatte barn og unge kjennetegnes av at de er barn med 
større behov for støtte, hjelp og tjenester enn barn flest. Dette kan være fordi de selv 
har behov for ekstra oppfølging, fordi familien er sårbar grunnet helseutfordringer, lav 
inntekt eller andre levekårsutfordringer. Det kan også være en kombinasjon av dette 
og andre utfordringer.  
 
2.3 Sommeraktiviteter 2021-2022: ekstraordinær nasjonal satsning  
Ekstra koronatilskudd til kommunen på 11,7 mill. kr i 2021 bidrog til at mange lag, 
foreninger og andre arrangører fikk betydelige tilskudd. I 2022 mottok kommunen 1 
mill. kr i form av koronamidler. I 2021 ble det også utlyst en ny 3-årig ordning med 
inkluderingsmidler fra Barne- ungdom og familiedirektoratet. Asker kommune mottar 
ca. 2,6 mill. kr pr. år for 2022, 2023 og 2024. Ca. 620 000 kr av disse midlene går inn 
i budsjettet for sommeraktiviteter. 
 
2.4 Sommeraktiviteter 2023 og fremover  
2.4.1 Tverrfaglig arbeidsgruppe Medborgerskap og Oppvekst  
2023 preges av økte leveutgifter. Skoleferien er blitt en uke lenger. Inkluderende 
sommeraktiviteter kan bidra til å gjøre de sosiale skillene mindre, og gi alle barn og 
unge gode og inkluderende ferieopplevelser sammen med andre. I Medborgerskap 
finnes kunnskap og kompetanse om tilrettelegging for aktiviteter, samarbeid med 
frivilligheten og god kunnskap om arrangementsavvikling. Det er god kompetanse 
om målgruppen barn og unge både i Oppvekst og Medborgerskap. I Oppvekst er det 
også oversikt og kontakt med familiene og barna som er ekstra sårbare.  
 
Arbeidsgruppen skal, i samarbeid med frivilligheten, lag, foreninger og andre 
relevante aktører:   
 

• Samle aktører og koordinere ferie- og sommertilbud til barn og unge i Asker 
kommune i 2023 

• Utarbeide og foreslå modell for sommeraktiviteter i Asker kommune, fra 2024 
• Vurdere om praksis for tildeling av tilskudd gjennom aktivitetspotten bør 

justeres  
 
Modellen skal beskrive en løsning for deling av kunnskap om behovene i Oppvekst, 
og tilbudene koordinert i Medborgerskap. Målet er at alle barn og unge skal ha et 
tilbud i sitt nærmiljø. Barna som trenger det mest skal finne eksisterende tilbud, og 
nye tilbud som oppstår skal legges der det er størst behov. Fremtidig modell må 
sørge for god samskaping med frivilligheten, medvirkning fra barn og unge, og gode 
og forutsigbare rammer for felles planlegging og markedsføring. 
 
2.4.2 Lokaler og åpne møteplasser   
Asker kommune tilbyr gratis lokaler til inkluderende sommerferieaktiviteter, blant 
annet på innbyggertorgene. Lag og foreninger og andre arrangører inviteres til å fylle 
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disse arenaene med aktivitet i sommerferien. Noen av idrettshallene vil også kunne 
holdes åpne i samarbeid med idrettslagene.  
 
2.4.3 Sammen om et variert sommeraktivitetstilbud  
Innenfor enkelte lag og foreninger finnes det spisskompetanse på aktiviteter for barn 
med ulikt funksjonsnivå. Gjennom foreningene, og andre arrangørers tilbud, kan flere 
i målgruppen få tilpassede aktiviteter. Asker kommunes tilskuddsordning 
Aktivitetspotten har gitt tilskudd til ferietilbud og sommerferieaktiviteter i 2022 og vil 
prioritere dette videre. På evalueringsmøte med frivilligheten meldes det om at ikke 
alle har forstått at Aktivitetspotten er en åpen pott også for sommeraktiviteter. Det 
tilrettelegges derfor for en ekstraordinær søknadsfrist for sommeraktiviteter i 2023: 
15.mars. Søknadene vil behandles raskt. 
 
God informasjon om muligheten til å søke aktivitetspotten for sommeraktiviteter, og 
ekstra fokus på tilrettelegging for utsatte barn og unge, kan bidra til at flere 
arrangører kommer på banen. Dette kan igjen føre til et større mangfold i aktiviteter, 
og tilbud til flere barn med ulike behov. Ferie- og sommeraktiviteter som er åpne og 
inkluderende, har gratisplasser, og tilrettelegger for at personer med nedsatt 
funksjonsevne kan delta, prioriteres i tråd med prinsippene for tilskuddsordningen. 
 
Asker kommune, lag, foreninger og organisasjoner i kommunen søker og mottar 
inkluderingstilskudd gjennom Barne- ungdoms- og familiedirektoratet (Bufdir). Deler 
av potten fordeles inn i kommunale tilbud. Resten, på ca. 520 000 kr forvaltes 
igjennom Aktivitetspotten, med føringene gitt fra Bufdir. Disse midlene vil passe 
spesielt godt til inkluderende tilbud som krever ekstra tilrettelegging.   
 
Blant tilbudene som allerede er planlagt i 2023 er sommeråpne ungdomsklubber og 
sommerleir på Skogsborg i regi av UngKultur. Utstyrsordningen BUA vil ha tilbud i 
Vollen og i Heggedal, askerbibliotekene vil arrangere gratis kurs for ungdom, og 
PANUA planlegger sommergård for barn med nedsatt funksjonsevne. Oversikten 
over aktiviteter utvikles fortløpende.  
 
Skogsborg er i verbalvedtaket foreslått som område for sommerleir for personer med 
funksjonsnedsettelser. På nåværende tidspunkt er ikke området universelt utformet. 
Forslag om sommerleir for personer med funksjonsnedsettelser på Skogsborg vil tas 
inn i arbeidet med videreutvikling av sommeraktiviteter fra 2024. 
 
2.4.4 Kommunens grunntilbud økes fra fire til fem uker i 2023 
Tilbudene som har vært de siste somrene i regi av askerbibliotekene, 
Kulturskolen, Ungkultur, utstyrsordningen BUA, Aktiv fritid og askerbadene, 
utgjør kommunens grunntilbud. Gjennom grunntilbudet sikres gratis 
sommeraktiviteter fordelt jevnt over i kommunen. Tilbudene kvalitetssikres og 
har krav om universell utforming. Budsjettrammen på 600 000 kr fordeles inn i 
disse, og andre kommunale tilbud, for å styrke tilbudet ytterligere og sikre et 
grunnleggende likeverdig tilbud i hele Asker. På grunn av lenger skoleferie i 
2023, er det naturlig å forlenge grunntilbudet fra fire til fem uker.  
 

https://www.asker.kommune.no/frivillighet-og-innbyggersamarbeid/tilskuddsordninger/aktivitetspotten---prosjekt-og-aktivitetstilskudd/
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2.5 Midler til sommeraktiviteter for 2023 
Det er gjort en anslagsvis og foreløpig beregning på helhetlig budsjett for 
sommeraktiviteter for 2023 (Tabell. 1). Beregnet totalsum er på 1,2 mill. kr.  
I tillegg kommer midler gjennom året til jobbtilbud NAV, drift av BUA og PANUA 
som bidrar til sommeraktivitet (Tabell 2). Årets sum for tildeling gjennom 
aktivitetspotten vil være klar når årets tildeling er gjennomført. Beløp for 
tildelinger gjennom aktivitetspotten i 2022 var ca. 450 000 kr.  
 
Tabell 1 

Midler til sommerferieaktivitet Ca. beløp 
Kommunale midler overført fra 
Oppvekst til Medborgerskap  

600 000 

Bufdir-midler  600 000 
Totalt 1 200 000 

 

Tabell 2 

Midler gjennom året som er med på å 
bidra til sommeraktivitet 

Ca. beløp 

Kommunale midler til BUA 500 000 
Mulige kommunale midler til BUA fra 
harmoniseringspotten 

600 000 

Bufdir-midler til BUA 640 000 
Bufdir-midler til NAV jobbtilbud 580 000 
Egenkapital/kommunale midler til NAV 
jobbtilbud 

430 000 

Årlig total sum    2 750 000 
 

Tabell 3 

Midler fra aktivitetspotten til 
sommeraktivitet i 2022 

Ca. beløp 

Aktivitetspotten 450 000  
Totalt  450 000 

Beløp for 2023 er foreløpig ukjent  
 
 
 
3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Økonomiske konsekvenser: Gratis og inkluderende sommerferieaktiviteter for alle 
barn og unge, bidrar til å forebygge utenforskap. Inkludering bidrar til bedre 
folkehelse, noe som i det lange løp kan bidra til mindre trykk på helse- og 
omsorgstjenestene. Lag og foreninger får økonomisk tilskudd som bidrar til å styrke 
organisasjonenes arbeid og til å styrke lokalsamfunnet. 
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Sosiale konsekvenser: Inkluderende fritidsaktiviteter bidrar til sterkere sosiale 
nettverk, og mindre utenforskap og ensomhet. Organiserte fritidsaktiviteter er viktige 
arenaer for sosial omgang med andre, og for læring og utvikling av sosiale 
ferdigheter.  

Miljømessige konsekvenser: Inkluderende sommeraktiviteter i hele kommunen samt 
god koordinering, god informasjon og helhetsoversikt, gjør at barn og unge kan delta 
på aktiviteter nær der de bor. Aktiviteter utendørs kan bidra til at barn og unge 
utvikler et godt forhold til natur og friluftsliv, og får økt kunnskap om natur og miljø 

 

4. Tidligere behandling 
22/08429-1 Samordning av tiltak som bidrar til økt deltakelse blant barn og 
unge i Asker kommune, inkludert AiA-appen og sommeraktivitet. Behandlet i 
Ungdomsrådet 30.05.2022, Råd for personer med funksjonsnedsettelse 
30.05.2022, Utvalg for medborgerskap 02.06.2022, Formannskapet 21.06.2022 

21/01602-1 Sommeraktiviteter for barn og unge sommeren 2021. Behandlet av 
Ungdomsrådet 11.02.2021, Utvalg for oppvekst 16.02.2021, Utvalg for 
medborgerskap 18.02.2021. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Asker kommune legger til rette for inkluderende fellesskap i lokalmiljøene i 
samarbeid med innbyggere og foreninger. Medborgerskap bygger på grunnleggende 
prinsipper om inkludering og like rettigheter for alle innbyggere, og innbyggernes 
aktive deltakelse i samfunnet. Inkluderende sommeraktiviteter for barn og unge er 
viktig for å motvirke utenforskap.   
 
Kommunedirektøren legger vekt på at fremtidig modell for sommeraktiviteter må 
ivareta god samskaping med lag og foreninger, medvirkning fra barn og unge, og 
gode og forutsigbare rammer for felles planlegging og markedsføring. Det er også 
viktig med godt samarbeid mellom Medborgerskap og Oppvekst for å nå de barna 
som trenger det mest med tilbudene. I 2023 er sommerferien én uke lenger enn i 
fjord. Kommunens grunntilbud i sommerferien bør forlenges tilsvarende. 
Kommunedirektøren legger opp til å videreføre det gode kommunikasjonsarbeidet 
rundt ordninger og tilbud. 
 
Kommunedirektøren anbefaler at arbeidsgruppen utarbeider og foreslår en ny modell 
for sommeraktiviteter i Asker kommune, som legges frem i fjerde kvartal 2023. 
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/02808 Sara Christine Warholm Munthe 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 13/23 
  

Status for arbeid med sommeraktiviteter for barn og unge i 
Asker kommune 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 23.03.2023 sak 13/23 

Behandling 

Rådgiver Sara Christine Warholm Munthe innledet saken og svarte på oppklarende 
spørsmål. 

Aasen (A) fremmet følgende forslag til 2 nye punkter: 

• Asker kommune må så godt det lar seg gjøre sørge for at informasjon om 
tilbudet når frem til barn med funksjonsnedsettelser. Særlig viktig at alle 
forstår at dette er gratis/at de kan få støtte til å dekke utgiftene 
 

• Transport til og fra aktivitetene må inkluderes for barn med 
funksjonsnedsettelser, da det ikke er like enkelt for denne målgruppen å reise 
kollektivt.  

 

Rønning Kvam fremmet på vegne av H, V og SP, følgende alternative forslag til 
Aasens kulepunkt 2: 

Det forutsettes at transport til og fra aktivitetene tilrettelegges for barn og unge med 
funksjonsnedsettelser, da det ikke er like enkelt for denne målgruppen å reise 
kollektivt. 

Ved votering ble forslag fra Aasen, kulepunkt 1 og forslag fremmet av  
Rønning Kvam fremmet som et fellesforslag. 
 



 

  2/2 

Kommunedirektørens innstilling med de 2 foreslåtte tilleggspunktene ble enstemmig 
vedtatt. 

Vedtak  

1. Status for arbeidet med sommeraktiviteter for barn og unge tas til orientering 

2. Asker kommune må så godt det lar seg gjøre sørge for at informasjon om 
tilbudet når frem til barn med funksjonsnedsettelser. Særlig viktig at alle forstår 
at dette er gratis/at de kan få støtte til å dekke utgiftene 

3. Det forutsettes at transport til og fra aktivitetene tilrettelegges for barn og unge 
med funksjonsnedsettelser, da det ikke er like enkelt for denne målgruppen å 
reise kollektivt. 

4. Kommunedirektøren bes komme tilbake med oppfølgingssak om 
sommerferieaktiviteter for 2024 og fremover, fjerde kvartal 2023 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/03381-2 Hilde Nygaard 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 
 

Konsesjon for visning av film 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Bygdekinoen gis konsesjon for visning av film på Sætre innbyggertorg, 
Dynamitten. 

2. Bokhandleren på Tofte gis konsesjon for visning av film på Bokhandleren på 
Tofte.  

3. Konsesjon gis for en periode på 5 år fra vedtaksdato. 

Iht. § 2 i lov om film og videogram kan tillatelsen nektes eller trekkes tilbake 
dersom konsesjonsinnehaveren bryter reglene i loven eller forskrifter til loven, 
eller vilkår satt i forbindelse med tildeling av konsesjon. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Det er lang tradisjon for Bygdekino på Tofte i gamle Hurum. Dette tilbudet gis 
av Asker kommune, med innleid hjelp fra Bygdekinoen. Nå ønsker 
Innbyggertorget i Sætre å prøve ut en lignende modell. For å muliggjøre dette 
søker Bygdekinoen om konsesjon for filmvisning på Sætre innbyggertorg, i 
Dynamitten (den gamle kommunestyresalen), Nordre Sætrevei 4, Sætre. 

Bokhandleren på Tofte har allerede konsesjon for film på Tofte samfunnhus. 
Han ønsker å utvide filmtilbudet til også å gjelde Bokhandleren på Tofte, Østre 
strandvei 5, Tofte. 
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Det anbefales at søknadene innvilges og at det gis konsesjon for en periode på 
5 år fra vedtaksdato. 

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Det er lang tradisjon for Bygdekino på Tofte i gamle Hurum. Dette tilbudet gis av 
Asker kommune, med innleid hjelp fra Bygdekinoen. Frivillige aktører i Sætre ønsker 
at det skal gis et tilsvarende tilbud der. Innbyggertorget i Sætre er positive til å prøve 
ut en lignende modell som på Tofte. Det er ønskelig å sette opp noen 
prøveforestillinger for å teste ut interessen fra lokalsamfunnet. Det er etablert kontakt 
mellom Bygdekinoen og Innbyggertorget med tanke på prøveforestilling.  

For å muliggjøre dette søker Bygdekinoen om konsesjon for filmvisning på Sætre 
innbyggertorg, i Dynamitten (den gamle kommunestyresalen). Bygdekinoen har 
allerede konsesjon for visning på Tofte samfunnshus, og utendørs etter nærmere 
avtale om bruk av grunn. 

Bokhandleren på Tofte har også konsesjon for visning av film på Tofte samfunnshus. 
Han ønsker å kunne gi et bredere tilbud og tilby arrangementer der film er en naturlig 
del av innholdet. Han har bl.a. planer om å vise film i forbindelse med Asker 
kulturfestival, og søker om konsesjon for å vise film på Bokhandleren på Tofte. 

Ihht. Lov om film og videogram § 2 skal de som viser frem film som del av næring ha 
konsesjon fra kommunestyret eller den kommunestyret har gitt fullmakt. I Asker 
kommune er myndigheten delegert til Utvalg for medborgerskap.  

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Saken har relevans for:  
Bærekraftsmål 11: Bærekraftige byer og samfunn. Askersamfunnet har tettsteder og 
lokalsamfunn som er inkluderende, trygge, motstandsdyktige og bærekraftige, som er 
utviklet i god balanse mellom vekst og vern.  
Bærekraftsmål 17: Samarbeid for å nå målene Askers hovedmål: Asker-samfunnet har 
virkemidler, partnerskap og samarbeid på tvers som sikrer en bærekraftig utvikling. 

 

4. Tidligere behandling 
Utvalg for medborgerskap behandlet søknad om konsesjon for visning av film i 
møte 3.9.20. Da ble det gitt konsesjon til Bygdekinoen for visning på Tofte 
samfunnshus og utendørs, samt til Bokhandleren på Tofte for visning på Tofte 
samfunnshus. Konsesjonen ble gitt for 5 år. Søknader fra Bygdekinoen for 
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Sætre innbyggertorg, og søknad fra Bokhandleren på Tofte for Bokhandleren 
på Tofte er ikke behandlet tidligere. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren anbefaler at Bygdekinoen gis konsesjon for visning av film på 
Sætre innbyggertorg, Dynamitten. Kommundirektøren anbefaler også at 
Bokhandleren på Tofte gis konsesjon for visning av film på Bokhandleren på Tofte.  
Det anbefales at konsesjon gis for en periode på 5 år. I tråd med § 2 i lov om film og 
videogram kan tillatelsen nektes eller trekkes tilbake dersom konsesjonsinnehaver 
bryter reglene i loven eller forskrifter til loven, eller vilkår satt i forbindelse med 
tildeling av konsesjon. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 
 
Søknad om konsesjon, Sætre innbyggertorg, Dynamitten  
Søknad om konsesjon, Bokhandleren på Tofte 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/03381 Hilde Nygaard 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 14/23 
  

Konsesjon for visning av film 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 23.03.2023 sak 14/23 

Behandling 

Rådgiver Hilde Nygård innledet saken og svarte på oppklarende spørsmål. 

Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Bygdekinoen gis konsesjon for visning av film på Sætre innbyggertorg, 
Dynamitten. 

2. Bokhandleren på Tofte gis konsesjon for visning av film på Bokhandleren på 
Tofte.  

3. Konsesjon gis for en periode på 5 år fra vedtaksdato. 

Iht. § 2 i lov om film og videogram kan tillatelsen nektes eller trekkes tilbake 
dersom konsesjonsinnehaveren bryter reglene i loven eller forskrifter til loven, 
eller vilkår satt i forbindelse med tildeling av konsesjon. 

 

 

 



From:                                 "Grethe Næss" <Grethe@kino.no>
Sent:                                  Wed, 22 Feb 2023 09:34:51 +0100
To:                                      "Hilde Nygaard" <Hilde.Nygaard@asker.kommune.no>
Cc:                                      "Elise Marie Holmøy Mørk" <Elise.Marie.Holmoy.Mork@asker.kommune.no>; 
"Arnfinn Inderhaug" <Arnfinn@kino.no>; "Anne-Marie Otter" <Anne-Marie@kino.no>; "Øyvind Garder 
Pedersen" <oyvindgp@kino.no>
Subject:                             Søknad om konsesjon - Sætre innbyggertorg, Dynamitten

Hei
Vi søker med dette om konsesjon (ref. Lov om film og videogram av 1987) for visning av film i regi av 
Bygdekinoen for: 
Sætre innbyggertorg, Dynamitten (Kulturscenen) 
Nordre Sætrevei 1, 3475 Sætre 
 
Mvh 
Grethe 
Bygdekinoen  |  Grethe Næss  | Seniorrådgiver Kinodrift  | Film & Kino  
+47 93 63 64 98 | grethe@kino.no
Dronningensgate 16  |  NO-0152 Oslo
www.bygdekinoen.no  |  www.kino.no

From:
Sent:

"Grethe Næss" <Grethe@kino.no>
Wed, 22 Feb 2023 09:34:51 +0100

To: "Hilde Nygaard" <Hilde.Nygaard@asker.kommune.no>
Cc: "Elise Marie Holmøy Mørk" <Elise.Marie.Holmoy.Mork@asker.kommune.no>;
"Arnfinn lnderhaug" <Arnfinn@kino.no>; "Anne-Marie Otter" <Anne-Marie@kino.no>; "Øyvind Garder
Pedersen" <oyvindgp@kino.no>
Subject: Søknad om konsesjon - Sætre innbyggertorg, Dynamitten

Hei
Vi søker med dette om konsesjon (ref. Lov om film og videogram av 1987) for visning av film i regi av
Bygdekinoen for:
Sætre innbyggertorg, Dynamitten {Kulturscenen)
Nordre Sætrevei l, 3475 Sætre

Mvh
Grethe
Bygdekinoen I Grethe Næss I Seniorrådgiver Kinodrift I Film & Kino
+47 93 63 64 98 I grethe@kino.no
Dronningensgate 16 I NO-0152 Oslo
www.bygdekinoen.no I www.kino.no

mailto:grethe@kino.no
https://ddec1-0-en-ctp.trendmicro.com/wis/clicktime/v1/query?url=http%3a%2f%2fwww.bygdekinoen.no&umid=fd6ec99e-a845-408d-8d25-c09fca178edb&auth=544d8fb4627f83b8b984157fd3983ce13e468037-48d5240a17fe409e03c5a368f296df4133b79b59
http://www.kino.no/


From:                                 "Ronnie Larsen" <post@bokhandleren.net>
Sent:                                  Thu, 23 Feb 2023 13:15:36 +0100
To:                                      "Hilde Nygaard" <Hilde.Nygaard@asker.kommune.no>
Subject:                             Konsesjon kino Bokhandleren på Tofte

Hei.
Jeg søker konsesjon for å vise film i Bokhandleren på Tofte (990 584 648), Østre Strandvei 5, 3482 
Tofte.
Dette for å kunne gi et bredere tilbud og tilby arrangement der film er en naturlig del av 
arrangementet.
Har allerede konsesjon for å vise film i Tofte Samfunnshus og skal vise film i forbindelse med 
Asker kulturfestival i juni 2023, i Bokhandelen.
Mvh 
Ronnie MAG Larsen

From:
Sent:
To:
Subject:

"Ronnie Larsen" <post@bokhandleren.net>
Thu, 23 Feb 2023 13:15:36 +0100
"Hilde Nygaard" <Hilde.Nygaard@asker.kommune.no>
Konsesjon kino Bokhandleren på Tofte

Hei.
Jeg søker konsesjon for å vise film i Bokhandleren på Tofte (990 584 648), Østre Strandvei 5, 3482
Tofte.
Dette for å kunne gi et bredere tilbud og tilby arrangement der film er en naturlig del av
arrangementet.
Har allerede konsesjon for å vise film i Tofte Samfunnshus og skal vise film i forbindelse med
Asker kulturfestival i juni 2023, i Bokhandelen.
Mvh
Ronnie MAG Larsen



 
 

 

  

Referatsaker Utvalg for medborgerskap 23.03.2023 
Refererte dokumenter tas til orientering slik de foreligger. 
 
 
         
 
Dokumentet er elektronisk godkjent. 
 

      

Notat til referatsak 

Vår referanse 
23/03167-1 
 

Vår saksbehandler 
Hilde Orven Haugstad 

Dato 
24.03.2023 



Brukerundersøkelse kulturskolen 

Gjennomført desember 2022

Kristina Miljeteig

23.03.23



Beskrivelse av utvalg

2

Figur 1. Samlet status.

Svarprosent 25-26%
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Beskrivelse av utvalg
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Beskrivelse av utvalg
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Total tilfredshet Gjennomsnitt: 4,3 av 5



Total tilfredshet
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«Svært mange 

gode tilbud og 

varierte 

aktiviteter.»

«Vi er svært 

fornøyd.»

«Synes det er akkurat

det det skal være -

lavterskel i hverdagen, 

lite press og

prestasjon, med fokus

på der og da og

musikkglede.»



Ventetid



Det var mer enn 8 måneder ventetid for å få 

det tilbudet mitt barn ønsket 

8

Figur 1. «Det var mer enn 8 måneder ventetid for å få det tilbudet mitt barn ønsket »

19%

15%

66%

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Enig

Vet ikke/verken eller

Uenig



Kommunikasjon



Kommunikasjon

10

Figur 1. «Informasjon om kulturskolens tilbud og aktiviteter er lett tilgjengelig»

Gjennomsnitt: 3,5 av 5



Kommunikasjon

11

Figur 2. «Det er enkelt å komme i kontakt med kulturskolens administrasjon»

Gjennomsnitt: 3,7 av 5



Kommunikasjon

12

Figur 5. «Jeg kjenner til friplassordningen til kulturskolen»



Kommunikasjon

13

«Mer fokus på 

å vise frem 

alle tilbudene 

dere har.» «Det er for lite fokus på det 

sosiale og informasjonen 

fra lærerne kommer sent 

når det gjelder 

arrangementer osv. Synes 

godt det kan være mer 

aktivitet fra skolen på 

facebook og instagram

også»

«Påminnelser om 

arrangementer, for 

eksempel om en 

forestilling, sendes 

ikke til foreldre og 

barn er svært lite 

informert om hvor og 

når forestillingen skal 

finne sted»



Økonomi



Økonomi

15

Figur 1. «Jeg vurderer å ta mitt barn ut av kulturskolen eller trappe ned på antall 

tilbud på grunn av dagens situasjon med generell prisvekst»



Jeg er fornøyd med prisnivået i kulturskolen

16

Figur 2. «Jeg er fornøyd med prisnivået i kulturskolen»

8,7 %

22,8 %

32,7 %

22,2 %

13,7 %

Svært uenig

Litt uenig

Verken enig eller uenig

Litt enig

Svært enig

Gjennomsnitt: 3,1 av 5



Økonomi

17

«Hjelp til å 

kunne kjøpe 

eget 

instrument»

«(…) trist at vi ikke får 

deltatt på juleforestillingene 

- vi må velge bort noen da 

det koster 200,- per 

voksen. Å ikke gå sammen 

som foreldre og velge å 

ikke ta med søsken pga

prisen er forferdelig å 

oppleve. Ikke minst for 

eleven»

«Større rabatt om 

man har flere enn 

ett barn»



Innhold og kvalitet



Jeg er fornøyd med innholdet i undervisningen 

19

Figur 1. «Jeg er fornøyd med innholdet i undervisningen»

1,2 %

6,4 %

6,8 %

20,5 %

65,0 %

Svært uenig

Litt uenig

Verken enig eller uenig

Litt enig

Svært enig

Gjennomsnitt: 4,4 av 5



Undervisningen tilpasses barnet mitt 
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Figur 2. «Undervisningen tilpasses barnet mitt»

1,7 %

4,8 %

11,0 %

21,9 %

60,7 %

Svært uenig

Litt uenig

Verken enig eller uenig

Litt enig
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Gjennomsnitt: 4,4 av 5



Barnet mitt trives i kulturskolen

21

Figur 3. «Barnet mitt trives i kulturskolen»

1,9 %

5,2 %

4,1 %

17,8 %

71,0 %

Svært uenig

Litt uenig

Verken enig eller uenig

Litt enig

Svært enig

Gjennomsnitt: 4,5 av 5



I kulturskolen opplever mitt barn mestring 

og får utvikle seg

22

Figur 4. «I kulturskolen opplever mitt barn mestring og får utvikle seg»

0,8 %

4,6 %

5,0 %

25,9 %

63,8 %

Svært uenig

Litt uenig

Verken enig eller
uenig

Litt enig

Svært enig

Gjennomsnitt: 4,5 av 5



Jeg er fornøyd med lengden på den 

ukentlige undervisningen 
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Figur 7. «Jeg er fornøyd med lengden på den ukentlige undervisningen»

5,0 %

15,1 %

10,1 %

25,3 %

44,5 %

Svært uenig

Litt uenig
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Litt enig
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Gjennomsnitt: 3,9 av 5



Innhold og kvalitet

24

«Min sønn tar 

gitartimer. 

Kunne ønsker 

meg at det i 

tillegg var 

gruppetimer»
«For piano elever hadde 

samspill med andre 

instrumenter vært 

kjempefint. De er mye 

alene bak pianoet eller 

mulighet til å spille 

keyboard i et band hadde 

også vært et motiverende 

tilbud»

«Mer 

undervisning. 

Veldig flinke og 

greie lærere, 

men korte timer 

bare en gang i 

uken er for lite»



Brukermedvirkning og skole-hjem 

samarbeid



Jeg har gode muligheter for dialog med læreren

26

Figur 1. «Jeg har gode muligheter for dialog med læreren»
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13,6 %

23,7 %

54,1 %

Svært uenig

Litt uenig

Verken enig eller uenig

Litt enig

Svært enig

Gjennomsnitt: 4,2 av 5



Mitt barn kan være med og påvirke 

innholdet i undervisningen

27

Figur 2. «Mitt barn kan være med og påvirke innholdet i undervisningen»
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10,1 %

32,1 %

24,6 %

30,5 %

Svært uenig

Litt uenig

Verken enig eller uenig

Litt enig

Svært enig

Gjennomsnitt: 3,7 av 5



Jeg får god informasjon om hvordan jeg kan hjelpe 

mitt barn til å forberede seg til undervisningen

28

Figur 3. «Jeg får god informasjon om hvordan jeg kan hjelpe mitt barn til å forberede 

seg til undervisningen»
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Undersøkelse til frivillige lag og foreninger

23.03.23

Eline Tønnesson Tveter

rådgiver, Strategi og utredning



• Undersøkelsen ble sendt ut til 356 e-postadresser (alle tilgjengelig e-postadresser registrert i Frivillighetsregisteret)

• Ble gjennomført november/desember 2022

• Tema i undersøkelsen

• Aktiviteter

• Medlemmer

• Rekruttering

• Ressurser og økonomi

• Tilskuddsordninger

• Lokaler

• Kommunikasjon

• Samarbeid

• Mål og utvikling

• Utfordringer

31

Metode
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Bakgrunn

55%

35%

9%

0%

10%

20%

30%
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50%

60%

Hovedorganisasjon
(paraplyorganisasjon)

(n=66)

Underorganisasjon
(n=42)

Vet ikke  (n=11)

Svarer du på vegne av en:
25%

22%

18%

6%

4%

3%

3%

3%

16%

0% 5% 10% 15% 20% 25% 30%

Kulturorganisasjon (n=29)
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Rekreasjon eller sosial forening (n=7)

Politikk- eller interesseorganisasjon (n=5)

Internasjonal organisasjon (n=4)

Helse- og sosiale tjenester (n=3)

Tros- eller livssynsorganisasjon (n=3)

Annet (n=18)

Hvilken type organisasjon svarer du på vegne av?



Aktiviteter
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Sosiale møteplasser (n=55)

Arrangement (n=72)

Hva slags aktiviteter har dere? (mulig å huke av på 
flere alternativ)
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Aktiviteter

34

82%

18%

0%
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20%

40%

60%

80%

100%

Ja (n=94) Nei (n=20) Vet ikke (n=0)

Arrangerer dere åpne aktiviter som ikke-
medlemmer kan delta på?

2018: 79 %



Medlemmer

35

6%

6%

32%

20%

23%

33%

33%

32%

7%

9%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

2022

2018

Hvordan har medlemstallene deres utviklet seg totalt sett de siste fem årene?

Stor nedgang Liten nedgang Ingen endring Liten økning Stor økning



Rekruttering

36

«Det er enkelt å rekruttere medlemmer til 

oss»

På en skala fra 1-6 hvor 6 er best:

2018: 3,4

2022: 3,5



Ressurser og økonomi

37

2%

71%

12%

10%
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Hvor mange lønnende ansatte, i 
årsverk, har dere?
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500-999 timer

1000-4999 timer

5000 timer eller mer

Hvor mange timer med frivillig arbeid gjør dere i 
året, sett under ett?

2018 2022



Ressurser og økonomi
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28%

20%

9%

9%

19%

24%

19%

20%

19%

21%

30%

30%

7%

4%

13%

12%

8%

17%

21%

20%

0 % 20 % 40 % 60 % 80 % 100 %

0-12

13-25

26-66

67+

Hva koster et medlemskap (i året)?

0-99 kr 100-249 kr 250-499 kr 500-999 kr 1000 kr eller mer
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19%

16%

38%

40%

49%

54%

59%

88%

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Annet (n=21)

Spillemidler (n=18)

Gaver eller sponsing fra næringslivet eller privatpersoner (n=42)

Inntektsbringende dugnad (arrangementer/lotteri/loppemarked)
(n=45)

Andre tilskuddsordninger (n=55)

Grasrotandelen (n=60)

Kommunale tilskuddsmidler (n=66)

Medlemskontigent (n=99)

Hvordan finansieres aktivitetene i din organisasjonen? (mulig å huke av på flere kategorier)

Ressurser og økonomi
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Ressurser og økonomi

31%

10%

27%

19%

15%

8%

0% 10% 20% 30% 40%

Vet ikke/ikke aktuelt (n=35)

Annet (n=11)

Nei (n=30)

Ja, vi søker tilskuddsmidler for dette (n=22)

Ja, vi dekker det innenfor klubbens budsjett (n=17)

Ja, tilskudd i egen forening (n=9)

Har dere ordninger som kan redusere utgiften knyttet til deltakelse for barn 
og unge fra familier med svak økonomi? (mulig å huke av på flere kategorier)
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Ressurser og økonomi

33% 15% 21% 18% 12%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Vi opplever at økonomi er et hinder for noen barn og unge til delta i vår organisasjon

Helt uenig Delvis uenig Verken eller Delvis enig Helt enig

22% 30% 35% 13%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Slik dere ser det, hvordan har barn og unges utgifter til utstyr og aktivitet utviklet 
seg totalt sett de siste fem årene?

Stor økning Liten økning Ingen endring Liten nedgang Stor nedgang



Tilskuddsordninger
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11%

5%

34%

3%

3%

4%

4%

7%

7%

7%

10%

10%

14%

29%

36%

0% 5% 10% 15% 20% 25% 30% 35% 40%

Annet (n=12)

Vet ikke (n=5)

Har ikke søkt (n=38)

Jubileumstilskudd (n=3)

Forskutteringsspillemidler (n=3)

Festivaltilskudd (n=4)

Kommunal lånegaranti idrettsanlegg (n=4)

Leietilskudd (n=8)

Spillemidler til idrettsformål (n=8)

Tilskudd fra lokalsamfunnsutvalg (LSU) (n=8)

Tilskudd til privateide lokaler og anlegg (n=11)

Tilskudd til frivillighetens år (n=11)

Frivillighetespakken (n=15)

Hodetilskudd for barn og unge (n=32)

Aktivitetspotten (n=40)

Hvilke av kommunens tilskuddsordninger har dere søkt på i inneværende år? (mulig å huke av 
på flere kategorier)



Tilskuddsordninger
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23%

74%

4%
0%

50%

100%

Ja (n=25) Nei (n=82) Vet ikke (n=4)

Har dere hatt veiledning med kommunen i hvordan 
søke tilskuddsordninger?

4% 17% 33% 42% 4%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Vi opplevde veiledningen om kommunens tilskuddsordninger som god (n=24)

Helt uenig Delvis uenig Verken eller Delvis enig Helt enig Vet ikke



Tilskuddsordninger
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12%

11%

13%

3%

3%

3%

4%

4%

4%

5%

12%

15%

19%

25%

40%

0% 10% 20% 30% 40% 50%

Annet (n=13)

Ikke aktuelt (n=12)

Vet ikke (n=14)

Forskutteringsspillemidler (n=3)

Tilskudd til frivillighetens år (n=3)

Kommunal lånegaranti idrettsanlegg (n=3)

Jubileumstilskudd (n=4)

Spillemidler til idrettsformål (n=4)

Tilskudd fra lokalsamfunnsutvalg (LSU) (n=4)

Festivaltilskudd (n=6)

Tilskudd til privateide lokaler og anlegg (n=13)

Leietilskudd (n=17)

Frivillighetespakken (n=21)

Hodetilskudd for barn og unge (n=28)

Aktivitetspotten (n=44)

Hvilke tilskuddsordninger fra kommunen er viktigst for deres organisasjon? (mulig å 
huke av på maks tre kategorier)



Tilskuddsordninger
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41%
37%

30%

24%

10%
13%

16%

0%

5%

10%

15%

20%

25%

30%

35%

40%

45%

Vedlikehold
(n=45)

Drift (n=41) Investering (n=33) Prosjekter som
går over flere år

(n=26)

Har ikke behov
(n=11)

Vet ikke (n=14) Annet (n=18)

Hvilke kostnader, som idag ikke kan søkes på i kommunes tilskuddsordninger, har din 
organisasjon behov for tilskudd til? (mulig å huke av på flere kategorier)



Lokaler
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9% 21% 8% 23% 39%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Vi opplever at vårt behov for egnede samlingslokale/øvingslokaler blir dekket

Helt uenig Delvis uenig Verken eller Delvis enig Helt enig

6% 23% 15% 26% 30%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Vi opplever at det er enkelt å reservere lokaler

Helt uenig Delvis uenig Verken eller Delvis enig Helt enig



Lokaler
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46%

53%

1%
0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

Ja (n=50) Nei (n=57) Vet ikke (n=1)

Leier dere lokaler på nåværende tidspunkt?

56%

32%

16%

10%

0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

Kommunen
(n=28)

Private aktører
(n=16)

Egen
organisasjon

som eier
lokalene (n=8)

Annet (n=5)

Hvem leier dere lokaler av? (mulig å huke av på 
flere kategorier) (n=50)



Lokaler
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19% 17%

1%

64%

0%

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

Ja (n=20) Nei (n=18) Vet ikke (n=1) Ikke aktuelt (n=69)

Har dere fått tildelt treningsstid i offentlige anlegg i inneværende 
sesong?

5% 10% 25% 45% 15%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Vi er fornøyd med at treningstildelingen gjelder for to år av gangen (n=20)

Helt uenig Delvis uenig Verken eller Delvis enig Helt enig Vet ikke



Kommunikasjon
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15% 20% 10% 30% 16% 8%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Vi har oversikt over hvem i kommunen vi kan kontakte for å få hjelp

Helt uenig Delvis uenig Verken eller Delvis enig Helt enig Vet ikke

5%

0%

2%

4%

16%

20%

25%

96%

0% 20% 40% 60% 80% 100% 120%

Annet (n=5)

Ønsker ikke informasjon fra kommunen (n=0)

Vet ikke (n=2)

Kommunens facebook (n=4)

Nyhetsbrev (n=17)

Digipost/Altinn (n=21)

Kommunens nettsider (n=27)

Epost (n=102)

I hvilke kommunikasjonskanaler foretrekker din organisasjon å få informasjon fra 
kommunen? (mulig å huke av på maks tre kategorier)



Samarbeid med kommunen
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7% 11% 13% 32% 37%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Vi opplever kommunen som en forutsigbar samarbeidspartner 
(n=71)

Helt uenig Delvis uenig Verken eller Delvis enig Helt enig Vet ikke

«Vi er tilfreds med hvordan samarbeidet med 

kommunen fungerte»

På en skala fra 1-6 hvor 6 er best:

2018: 4,5

2022: 4,8



Samarbeid med kommunen
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14%

1%

7%

14%

15%

31%

35%

35%

42%

0% 10% 20% 30% 40% 50%

Annet (n=10)

Vet ikke (n=1)

Helse og omsorg (n=5)

Skole, SFO og oppvekst (n=10)

Miljø og samferdsel (n=11)

Teknisk drift og vedlikehold (n=22)

Kultur (n=25)

Idrett og friluftsliv (n=25)

Innbyggerdialog, innbyggertorg og frivillighet (n=30)

Hvilke avdelinger i kommunen har dere samarbeidet med det siste året? 
(mulig å huke av på flere kategorier) (n=71)



Samarbeid med kommunen
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8% 16% 15% 18% 8% 36%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Vi opplever at kommunen likebehandler frivilligheten

Helt uenig Delvis uenig Verken eller Delvis enig Helt enig Vet ikke



Samarbeid med næringslivet
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11%

0%

19%

22%

22%

22%

27%

35%

43%

46%

0% 10% 20% 30% 40% 50%

Annet (n=4)

Vet ikke (n=0)

Låne lokaler (n=7)

Gevinster til lotterier (n=8)

Markedsføring og sponsing av utstyr (n=8)

Dugnadstjenester (n=8)

Gaver fra den lokale nærbutikken (n=10)

Rabatterte priser fra leverandører (n=13)

Arrangement (n=16)

Finansiering i form av sponsoravtaler (n=17)

Hva samarbeidet dere om? (mulig å huke av på flere kategorier) (n=37)



Mål og utvikling
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70%

54%
49%

42%

3% 7%

0%
10%
20%
30%
40%
50%
60%
70%
80%

Ved å rekruttere
flere medlemmer

(n=74)

Ved å utvide
aktivitetene dere

allerede har (n=57)

Ved å
arrangere/skape
flere aktiviteter

(n=52)

Ved å rekruttere
flere frivillige

(n=44)

Ønsker ikke å
utvikle

organisasjonen
(n=3)

Annet (n=7)

Hvordan ønsker dere å utvikle organisasjonen fremover? (mulig å huke av på maks 
tre kategorier)

1% 16% 25% 56% 3%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Vi er opptatt av miljømessig bærekraft i vår organisasjon

Helt uenig Delvis uenig Verken eller Delvis enig Helt enig Vet ikke



Utfordringer
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9%

6%

8%

2%

6%

7%

8%

15%

19%

22%

24%

31%

33%

0% 5% 10% 15% 20% 25% 30% 35%

Annet (n=10)

Vet ikke (n=6)

Ingenting forhindrer oss (n=9)

Andre prøver å overta vårt inntjeningsdomene (n=2)

Kommunalt byråkrati (n=6)

Mangel på utstyrslager (n=7)

Støtteordninger som har blitt avviklet (n=9)

Mangelfull hjelp til å søke om midler (n=16)

Mangel på engasjement og interesse i nærmiljøet (n=20)

Mangel på lokaler og fasiliteter (n=23)

Mangel på ressurser som ledere og trenere (n=25)

Dårlig økonomi (n=33)

Mangelfull rekruttering av medlemmer (n=35)

Hva forhindrer dere fra å nå organisasjonens målsetninger? (mulig å huke av på 
maks tre kategorier)



Utfordringer
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59%

34% 31%

19%

3%
10% 10%
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70%

Økonomisk støtte og
ønske om

finansieringsbidrag
(n=63)

Tilgang til å leie og
låne lokaler (n=36)

Tettere dialog med
kommunen (n=33)

Markedsføring
(n=20)

Kommunen kan ikke
bidra til det (n=3)

Vet ikke (n=11) Annet (n=11)

Hvordan kan kommunen bidra til at dere når organisasjonens mål? (mulig å huke av på maks tre 
kategorier)





Sommeraktiviteter for barn og unge
Hovedutvalg for Medborgerskap 

23.mars 2023



Hva er status i år

Hvordan skal vi planlegge for sommeraktiviteter 

for 2024 og fremover



Først et lite tilbakeblikk…

• Sommeraktiviteter har blitt organisert gjennom samarbeid med lag, 
foreninger og andre arrangører siden 2020

• Fra 2020-2022 fikk kommunen, lag, foreninger og arrangører tilført 
ekstra midler i forbindelse med koronapandemien. Over 11 millioner i 
2021

• Mange samarbeid ble etablert og arrangører fikk muligheten til å 
igangsette mange ulike tilbud

• Vi bygger videre på disse erfaringene
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Hvor står vi i år?

• I 2023 er rammen for sommeraktiviteter  ca 1,2 

mill. Tallet er omtrentlig. Aktivitetspotten har ikke 

avsatt en egen ramme for sommeraktiviteter. 

• Budsjett og ansvar for sommeraktiviteter er 

overført fra Oppvekst til Medborgerskap

• Det er etablert en tverrfaglig arbeidsgruppe som 

skal videreutvikle arbeidet med 

sommeraktiviteter, sammen med arrangørene

• Målgruppen for aktivitetene er alle barn og unge

• Det er ekstra fokus på å nå barn som er i fare for 

å falle utenfor. Dette kan være for eksempel barn 

i familier med økonomiske utfordringer og barn 

med funksjonsnedsettelser  



Arbeidsgruppens oppdrag

• Samle aktører og koordinere ferie- og 

sommertilbud til barn og unge i Asker kommune 

i 2023 

• Utarbeide og foreslå modell for 

sommeraktiviteter i Asker kommune, fra 2024 

• Vurdere om praksis for tildeling av tilskudd 

gjennom aktivitetspotten bør justeres 



Fordeling av årets pott

• Ca 600 000 bra Bufdir-pott fordeles til 

lag, foreninger og andre arrangører 

gjennom aktivitetspotten

• Ca 600 000 fordeles inn i kommunale 

grunntilbud som spres i hele kommunen. 

Grunntilbudet økes med en ekstra uke, 

sien sommerferein er lenger i år



Det jobbes fortløpende med oversikt over 

aktiviteter for sommeren 2023

Det er så langt oversikt over 45 planlagte 

sommeraktiviteter i hele kommunen fra 

sommerleir på Skogsborg til svømmekurs, 

gårdsbesøk, kulturtilbud og idrettsleirer

De fleste av de kommunale tilbudene er gratis. 

Øvrige arrangører er oppfordret til å søke om 

friplasser gjennom aktivitetspotten. 

Mangfold i aktiviteter
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Hva er vitsen med en modell for sommeraktiviteter?

Alle barn og unge skal oppleve fellesskap i sommerferien. 

Fritidserklæringen: alle barn og unge har rett til å delta på 

fritidsaktiviteter.

• Sørge for at ressursene brukes, og aktivitetene treffer, der det er størst 

behov

• Sørge for likeverdig behandling av arrangører

• Sørge for god fordeling i hele kommunen

• Sørge for god samskaping med arrangører og medvirkning fra barn og unge

• Sørge for forutsigbar tidsplan og god informasjon og synliggjøring gjennom 

kommunens kanaler
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• Modell som foreslås fra 2024 skal beskrive en løsning for deling av kunnskap om 

behovene i Oppvekst, og tilbudene koordinert i Medborgerskap. 

• Målet er at alle barn og unge skal ha et tilbud i sitt nærmiljø. Barna som trenger det 

mest skal finne eksisterende tilbud, og nye tilbud som oppstår skal legges der det er 

størst behov.

• Fremtidig modell må sørge for god samskaping med frivilligheten, medvirkning fra 

barn og unge, og gode og forutsigbare rammer for felles planlegging og 

markedsføring

• Oppfølgingssak om sommeraktiviteter med forslag til ny modell legges fram i fjerde 

kvartal 2023

Mål for arbeidet frem mot 2024
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Prosjekt Spikkestad innbyggertorg

Hovedutvalg for Medborgerskap 

Asker/ 23.mars 2023 



Hva skal vi gjøre?
Prosjektets overordnede mål er å vurdere egnede 

lokaler, og mulig innhold for innbyggertorg på 

Spikkestad.

«Vurderingen av forslaget om bibliotek/boktilbud på 
Spikkestad vurderes nærmere i forbindelse med det 
planlagte innbyggertorget på Spikkestad.(…) 

Kommunestyret ber kommunedirektøren vurdere om det 
finnes lokaler i Spikkestad som kan egne seg som 
treffsteder med begrenset tilbud for lokalbefolkningen på 
midlertidig basis.»



Spikkestad innbyggertorg vil være en 
møteplass for innbyggere fra 
Spikkestad, Røyken og Hyggen. 

Til sammen bor det ca 10.000 
mennesker i området. 

De tre lokalområdene har hver sine 
sentrum og ulike skolekretser for 
barneskoler. Samtidig er det 
elementer som binder dem sammen.

Spikkestad, Røyken og 

Hyggen
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Masterplan for sentrum legges fram 
for politikerne i 2023. 

Det er tett samarbeid mellom 
planavdeling, grunneierne og dette 
prosjektet.  

Stedsutvikling på 

Spikkestad
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Spikkestad vil vokse mye i årene framover. 

Innbyggertorget er en del av denne 

stedsutviklingen.

Det er mye frivillig aktivitet og idrett i 

området, og en aktiv velforening.  

«Ja til bibliotek»-aksjon i 2021/22.

Bildet er fra folkemøte om utviklingen av Spikkestad i juni 22, 

der innbyggertorg var et av flere tema.

Lokal kontekst

5



Arbeidet er i gang

• Prosjektkontor på Teglen sammen med Røyken
frivilligsentral

• Innsiktsarbeid på innbyggertorgene

• Opprettet dialog med Spikkestad grunneierforum, 

• Etablert kontakt med ildsjeler lokalt og kommunale
virksomheter

• Etablert god kontakt med Seil og
kommunikasjonsrådgiver

• Styringsgruppa er etablert

• Vi jobber med møteplass for ungdom
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Direktørens orienteringer
Hovedutvalg medborgerskap
v/Synnøve Osmundsen, virksomhetsleder innbyggerdialog og 
frivillighet

Asker, 23. mars 2023



Status Spikkestad innbyggertorg v/Torbjørg Raen

2



23. mars 2023

Utvalg for medborgerskap

Mars-saken



«Mars-saken» - formannskapet 28. mars og kommunestyret 12. april

Saken omhandler

• Konsekvensene av vedtatt statsbudsjett – kun mindre tiltak for Asker

• Konkretisering av effektiviseringstiltak vedtatt i Handlingsprogram 

2023-2026 (30 mill. kroner) – ligger innenfor kommunedirektørens fullmakt

• Etablere felles effektiviseringstiltak for alle tjenesteområder – ligger 

innenfor kommunedirektørens fullmakt

• Tiltak for å dempe merforbruket fra 2022 (tiltak for 20 mill. kroner i 

2023, halvårseffekt) – krever politisk behandling

• Varsle om konsekvenser for arbeidet med Handlingsprogram 2024-

2027
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Konsekvensene av vedtatt statsbudsjett



Vedtatt satsbudsjett – konsekvenser for Asker 

Det vedtatte statsbudsjettet er totalt sett av begrenset betydning for kommunene, og endrer ikke det 

overordnede bildet av en stram kommuneøkonomi i 2023.

To tiltak som gjelder tjenesteområdet Oppvekst, foreslås innarbeidet i Asker kommunes driftsbudsjett i 

handlingsprogramperioden 2023-2026

Gratis SFO på 2. trinn fra skoleåret 2023/2024

• Fra skoleåret 2023/2024 innføres det gratis plass på SFO på 2. trinn med inntil 12 timer i uken. 

Økt barnetillegg i kvalifiseringsprogrammet 

• Barnetillegget i kvalifiseringsprogrammet oppjusteres til 35 kroner dagen fra 1. februar 2023
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Handlingsprogram 2023-2026



Samlet omstillingsprogram for 
2023
• Rammejusteringer: 30 mill. kroner

• Reversering av tiltak fra kommunedirektørens 
forslag til Handlingsprogram 2023-2026: 15 mill. 
kroner

• Revidering av investeringsporteføljen, reduksjon 
av kapitalkostnader: 15 mill. kroner

• Strakstiltak for strømsparing: 10-12 mill. kroner

Den samlede effekten av tiltakene er 

70 mill. kroner



Vedtatt program for omstilling og 
effektivisering
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(Beløp i 1 000 kr) 2023 2024 2025 2026

Administrasjon og 
ledelse

3 400 8 900 14 400 16 600

Medborgerskap 1 500 4 100 6 700 7 700

Oppvekst 11 200 29 800 48 400 55 900

Velferd 9 600 25 800 42 000 48 500

Samfunnstjenester 3 800 10 100 16 400 18 900

Samfunnsutvikling 500 1 300 2 100 2 400

Samlet 
omstillingskrav

30 000 80 000 130 000 150 000



Effektiviseringstiltak som gjelder alle tjenesteområder

• Ansettelsesbegrensning og redusert bruk av overtid, vikarer og innleie av personell

• Det skal ved ledige stillinger vurderes om disse må erstattes eller kan holdes midlertidig ledige. 

• Det skal gjøres forsvarlighetsvurderinger ved fravær, inkludert om det er helt nødvendig å sette inn ny personalressurs/vikar. 

• All ekstern konsulentvirksomhet eller innleie fra vikarbyråer skal vurderes nøye og søkes redusert.

• Redusere innkjøp

• Alle planlagte innkjøp vurderes i forhold til behov, inkludert om de kan utsettes, ikke gjennomføres, og om det finnes løsninger for 
gjenbruk eller andre rimeligere løsninger. 

• Møtemat på interne møter på dagtid avvikles.

• Redusere kurs- og reisevirksomhet utenfor kommunen

• Redusere opplæring, seminarer eller møtevirksomhet utenfor kommunen.

• Redusere aktivitet som medfører bortreise, hotellovernatting og flyreiser mm.

• Digital deltakelse/digitale løsninger er kommunens førstevalg når det gjelder ekstern møtevirksomhet, kurs og seminarer.
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Foreløpig årsresultat for 2022



Foreløpig årsresultat for 2022

• Skatteinntektene – 140 mill. kroner høyere enn budsjett.

• Finansforvaltningen – negativ avkastning på 206 mill. kroner.

• Netto driftsresultat – minus 0,7 prosent

• Merforbruk i tjenesteområdene – 93 mill. kroner (ordinær drift)
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Årsaker til merforbruket i tjenesteområdene

• Negativt resultat innenfor vann og avløp

• Merforbruk energiutgifter

• Kjøp av heldøgns omsorgsplasser Velferd

• Plan og bygg

• Inntektssvikt svømmehallene

• Høyere prisvekst enn det som er kompensert i 
statsbudsjett

*avviket på Samfunnstjenester og Administrasjon og 
ledelse er oppdatert etter foreløpig presentasjon i FSK 
28.02.23.

Tjenesteområdene Avvik knyttet til 
ordinær drift

Avvik knyttet til 
koronapandemien Sum avvik 2022

Adm. og ledelse* +11 -7 +4
Oppvekst +7 -37 -30
Velferd -53 -178 -231
Samfunnstjenester* -41 -5 -46
Samfunnsutvikling -7 -2 -9
Medborgerskap -10 -3 -13
Sum -93 -232 -325



Handlingsprogram 2024-2027



Store skatteinntekter vil forsvinne
- Utflyttinger fra kommunen 60 mill. kroner

- Nytt inntektssystem 51,1 mill. kroner

Endringer av dette er ikke innarbeidet i Handlingsprogram 2023-2026



KOSTRA-tall viser at Asker har et handlingsrom 
for effektivisering – usikre tall for kultur
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Omstillings- og effektiviseringsarbeidet i 
tjenesteområdene



Medborgerskap



Effektiviseringstiltak
• Redusere bemanningen og lønnsutgiftene i virksomhetene. 

• Redusere driftskostnader, for eksempel knyttet til 
leasingavtaler, husleie og vurdering av digitale 
applikasjoner.

• Økt bruk av gruppeundervisning ved kulturskolen der dette 
ansees som hensiktsmessig, samt omdisponering av 
ressurser for å styrke tilbudet til barn og unge.

• Markedstilpasning av prisene på servering ved 
innbyggertorgene.

• Reduksjon av tilskudd til kirken tilsvarende kommunens 
øvrige virksomhet. 
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Medborgerskap sin andel av 
effektiviseringen

1,5 mill. kroner



Endret tjenestetilbud for å redusere merforbruket i 2022

• Endring av gebyrer for kommunale svømmehaller

• Endre gebyrene i tråd med nivået i sammenlignbare 
kommuner.

• Dette må utredes nærmere, og det legges frem egen sak.

• Det legges opp til at nye gebyrer kan iverksettes fra august 
2023.

• Ikke prisjustere aktivitets- og tilskuddspottene i 
Medborgerskap i 2023

• Tilskuddspottene har en samlet ramme på 24 mill. kroner.
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Nærdemokrati – versjon 2.0?
Utkast til en modell for nærdemokratiordninger i Asker etter 
evaluering av forsøk med lokalsamfunnsutvalg

Christer Best Gulbrandsen, direktør for medborgerskap

Asker, februar 2023



Gjort



• Egen temaplan for medborgerskap, med 
eget utvalg og eget tjenesteområde

• Lokalsamfunnsutvalg - forsøk

• Innbyggertorg

• Oppgaveutvalg

• Modell for inkluderende 
frivilligkoordinering

• Følgeforskning

• Med mye mer

Dette har vi prøvd
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Lært
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• En lokal ordning kan utløse mye engasjement – blant de 
som deltar…

• Vi har unngått lokal «sekterisme»

• Kommunal struktur (og kommuneloven) hemmer 
engasjement og koster dyrt – det beste som skjer nå, skjer i 
«ulydighet»

• Penger, personell og klare roller er viktig

• Vi har mye fra før, og det er lett for at vi lager «dobbelt opp»

• Oppgaveutvalg kan ha noe for seg, men er ikke 
nærdemokrati

• Administrasjonen er (for) viktig/førende – for 
kommunestyret/utvalg og for innbyggerne

• Ujevnt engasjement fra tjenesteområdene

Dette har vi lært
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Lurt
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• Noen som prater på vegne av lokalsamfunnet kan gi lokal kraft

• Må være legitimt – valg/oppnevning, hele kommunen dekket

• Innbyggertorgene gir arenaer og kontaktpunkter for gode, lokale 
partnerskap – men vi må ikke kommunalisere lokalt engasjement 
heller

• Å være «rampete» opp mot lover og regler utløser mer aktivitet –
viktig også å ha tålmodighet og toleranse for feil

• Å spille på lag med eksisterende krefter, kombinert med å hjelpe 
nye stemmer fram, gir mest energi og best resultater

• Det er lurt å bruke en del ressurser på nærdemokrati hvis det skal 
virke

• Bør koble opp mot brukervennlige, digitale verktøy for 
kommunikasjon

Dette har vi skjønt er lurt
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Hva nå?
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Vi må rydde litt…
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LSU
Oppgaveutvalg

Frivilligsentraler

Innbyggertorg 75 velforeninger

De unges kommunestyre

Eldreråd

Ungdomsråd

FAU
Elevråd

Idrettsråd

Kulturråd

Frivillighetsutvalg

RPF

…i ansvar, roller og oppgaver



Én måte å gjøre det på

Kommunenivå

Lokalsenternivå

Nærsenternivå

Nabolagsnivå



Ulike nivåer – ulike behov

Strategi, prioritering, koordinering, 
kommunale ressurser

Den litt spesialiserte frivilligheten og de 
«regionale» tjenestene i kommunen. 
Bindeledd mellom det lokale og «det 

hele»

Hverdagens kommunale tjenester, 
møteplasser i gang- og sykkelavstand, 

viktige lytteposter for kommunen

Der folk bor og lever. Lekeplasser, 
nabolagsarrangementer, friområder. Der 

folk kan se hverandre og hjelpe 
hverandre.
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Kommune

Lokalområde

Nærområde

Nabolag



Aktørene – på nabolagsnivå
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Aktørene – på nærsenternivå
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Aktørene – på lokalsenternivå
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Aktørene – på kommunenivå
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En helhet
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Hvem skal: 
• Gjøre? (Og hvem skal gjøre hva?)
• Mene? (Og hvem skal mene om hva?)
• Være arenaer? (For hvem og hva?)

…på hvert nivå

Dette må ryddes i videre prosess



En liten påminnelse
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• Ikke kjøttvekt (flertallsdemokrati), men gode argumenter 
(deliberativt demokrati), som får hovedrollen i slike 
ordninger

• Kommunestyrets rolle som den «endelige 
dommer» består uansett – og her styrer flertallet

• Fasilitering og samskapingslogikk krever tid og 
bevisst innsats fra politikere, administrasjon og 
innbyggere

• Bevissthet om når det passer med forhandling, 
konsensus eller nyskaping som logikk i prosessen

• Rom for å si ja til initiativer er viktig – minst mulig 
kontroll og byråkrati!

Godt nærdemokrati krever flere måter 
å tenke på – og gode balanse-evner!



To skisser
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Nærmiljøutvalg? Nærutvalg? Innbyggerråd? 
(Navnet skjemmer ingen)

• Frivillig organisasjon som er anerkjent av 
kommunen som «Nærutvalget» for sted X

• Lokalsamfunnets talerør og en 
utviklingsaktør

• Egen samarbeidsavtale som setter rammer 
for arbeidet

• «Bor» på et innbyggertorg, som er 
hovedkontaktpunkt og «god hjelper»

• Samskapingspartner med kommunen lokalt

• Får årlig tilskudd på 250.000 som de styrer 
helt selv (tilsvarer dagens ressursbruk hvis 8 
stk.)

• Velges på åpent møte, etter innspill fra 
velforeninger, lag og foreninger, elevråd, FAU-er 
osv. 

• Må representere bredden i lokalsamfunnet og 
fremme noe kommune og lokalsamfunn er 
sammen om – f.eks. bærekraft, inkludering, 
medborgerskap…

• Årlig dialogmøte med hovedutvalg – skal det 
også være andre politiske kontaktpunkter?

• Viktig å sikre at administrasjonen involverer 
aktivt

• Kan være brukerråd for innbyggertorg og styre 
for lokal(e) frivilligsentral(er) (hvis de vil)
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Oppgaveutvalg – et utkast

• For samskaping mellom 
folkevalgte og 
sivilsamfunn/næringsliv om de 
store samfunnsflokene

• 9-15 medlemmer, avhengig av 
behov

• 1/3 folkevalgte, 2/3 andre. 
• Kommuneloven gjelder
• Involvere bredt

• Tidlig fase – lage en rapport 
som grunnlag for noe mer

• For åpne problemstillinger, med 
lav politisk prestisje knyttet til 
løsning

• Ledes av innbygger, folkevalgt 
nestleder, administrasjonen 
fasiliterer, direktør involvert

• 6-18 måneder – maks 1-3 
samtidig



• Se til Merkurordningen – hva kan lokalbutikken 
brukes til?

• Hvordan kan et digitalt verktøy som f.eks. Decidim
brukes til å skape lokale, digitale 
medvirkningsarenaer?

• Styrke skolene som lokale møteplasser og 
demokratiarenaer for det helt lokale foreningslivet?

• Hva med borgerpanel?

• Teste deltakende budsjettering?

• Har vi gode nok systemer for ung medvirkning?

• Hvordan sikre et godt samspill med velforeningene
og andre eksisterende lokale aktører?

Kan vi tenke oss flere 
virkemidler?
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Veien videre?



Saker i prosess for behandling før sommeren
• Profil kulturhusene

• Aktive lokalsamfunn – forankring av dagens 
modell

• Samarbeidsavtale Asker kirkelige fellesråd

• Samarbeidsavtale Asker idrettsråd

• Samarbeidsavtale Asker kulturråd

• Sak om streaming – Mygame

• Evaluering av tilskuddsordninger (kanskje)

• Sak(er) om skolesvømming, driftsmodell 
svømmehaller, gebyrer svømmehaller

• Bærekraftig idrett

• Forenkling av innspill og 
medvirkningsprosesser i plansaker

• Prinsipper om etablering og drift for 
frivilligsentraler

• Prinsipper for bruk av idrettshaller, 
herunder for bruk av klister i haller
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